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Działając w imieniu kobiet urodzonych od lipca 1954 r., zwracamy się z uprzejmą prośbą 

o uwzględnienie naszej propozycji zmiany polskiego prawa ubezpieczeń społecznych w zakresie zasad 

obliczania wysokości świadczeń, w szczególności emerytur. 1 maja 2015 r. weszła w życie ustawa z 5 marca 

2015 r. o zmianie ustawy o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 2015 r., 

poz. 552). W wyniku zmian emerytury kobiet urodzonych od lipca 1954 r. były wyliczane na nowych, 

niekorzystnych dla nich zasadach. Prosimy o wprowadzenie poprawek do tej ustawy.

Poniżej przedstawiamy opis naszych sytuacji, w której na skutek nowego sposobu obliczania 

wysokości emerytur (dokonane przez Platformę Obywatelską) Zakład Ubezpieczeń Społecznych w sposób 

rażąco niesprawiedliwy i zarazem w sposób niezgodny z zasadami współżycia społecznego obliczył wysokość 

naszych emerytur.

Ustalając wysokość emerytur ZUS przyjął za podstawę art. 26 ustawy o emeryturach i rentach z FUS. 

Według treści wskazanego przepisu emerytura stanowi równowartość kwoty będącej wynikiem podzielenia 

podstawy obliczenia ustalonej w art. 25 przez średnie dalsze trwanie życia dla osób w wieku równym wiekowi 

przejścia na emeryturę danego ubezpieczonego.

Naszym zdaniem podstawa wymiaru emerytury (art. 15 ustawy emerytalnej) powinna zostać obliczona] 

na starych zasadach. Stanowi ona podstawę wymiaru składek na ubezpieczenie społeczne lub nal 

ubezpieczenie emerytalne, według przepisów prawa polskiego, z okresu kolejnych 10 lat kalendarzowychl 

wybranych przez ubezpieczonego z ostatnich 20 lat kalendarzowych poprzedzających bezpośrednio rok, v l 

którym zgłoszono wniosek o świadczenie lub 20 lat kalendarzowych dowolnie wybranych z całego okresil 

podlegania ubezpieczeniu. I

ZUS powinien ustalić wysokość naszych emerytur biorąc za podstawę poprzednie zasady, które są d l i  

nas jako osób ubezpieczonych znacznie korzystniejsze. Z pewnością byłoby to zgodne z zasadami w spółżyć* 

społecznego. Do 1998 r. te osoby miały już ponad 20 lat pracy i nabyte prawa. Uważamy, że nowe zasacH 

powinny obejmować osoby, które w 1998 roku rozpoczynały pracę albo miały krótki staż a nie n ab y te j®  

prawa. Przed 1998 rokiem nie wszędzie wydawano Rp7, wówczas wystarczały tylko zaświadczenia o o k re ^ | 

zatrudnienia i wysokości wynagrodzenia. Nie we wszystkich archiwach można odzyskać Rp7, gdyż p rz H  

upływ czasu te dokumenty często zostały zniszczone. W wyniku takiej sytuacji osoby te mają niższy k a p iH  

początkowy.



Mamy nadzieję, że w najbliższym czasie zostaną wprowadzone zmiany polskiego prawa ubezpieczeń 

społecznych w zakresie zasad obliczania wysokości świadczeń.

Z poważaniem,


